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متن پرسش

سلام.من چند سال پیش با مباحث شما آشنا شدم و بعد از آن فکر میکنم زندگیم دچار تغر شد ولی

خانواده با من مخالفت کردند و دوست نداشتند من اینطور شوم. ولی قبل از این چون مثل خودشون

بودم کاری با من نداشتند با وجود اینکه خانواده ام از لحاظ دینی صفر هستند و تمامی امکانات زندگی

ما از قبیل آب و گاز و برق و نان از راههای غیرشرعی بدست می آید. من تحمل کردم و ادامه تحصیل

دادم تا تحصیلات دانشگاهیم تمام شود و در تمامی این سالها همیشه به فکر زمان برگشت به خانه و

زندگی کردن در میان آنها بودم حتی چند بار برای کمک و راهنمایی به شما زنگ زدم و در جلسات شما

حاضر شدم اما نتوانسستم با شما صحبت کنم.الان که دوسالی میشود که فارغ التحصیل شدم و شاغل

شدم به شهرم برگشتم و برای رهایی از این حرام خواری و شرایط بی دینی تصمیم به زندگی

مستقل(ازدواج)گرفتم ولی خانواده برای ازدواج من در موارد متعددی که خودم شخصا پیگیری کردم

سنگ اندازی کردند و مانع شدند و میخواهند با نظر خودشان ازدواج کنم حالا با این شرایط چند سوال

خدمت استاد گرانقدر داشتم1-با این شرایط چگونه میشود زندگی دینی داشت؟2-آیا زندگی اجباری در

کنار آنها بدون رعایت کردن حلال و حرام الزامی است/3-در این دوسال که به شهر خودم برگشتم خیلی

نادر به خواهر و برادر خود رفت آمد داشتم به دلایل ذکر شده آیا این شامل قطع رحم میشود اگر بله با

حرام خواری آنها چکار میشود کرد؟4-چگونه میتوانم تنهایی بدون راضی بودن خانواده با یک خانم

مومنه ازدواج کنم؟5-با تعدادی از بچه های شهر و محیط کار در راستای آنگاه که مباحث فعالیتهای

فرهنگی پوچ میشود شروع به کار کردیم ولی وقتی خانواده خود را میبینم ناامید و بی انگیزه میشوم .و

این شرایط بیش از اندازه در زندگی دینی من تاثیر گداشته به طوریکه زمان دانشجویی در اصفهان

شرایط روحی مناسبی داشتم ولی اکنون همه چیز را از دست داده ام و نماز شب که هیچ.نماز صبحم

هم قضا میشود چون فکر میکنم با این آب و گاز وضو گرفتن و در این خانه نماز خواندن مشکل

دارد.خواهشا راهنمام کنید و مرا از این عذاب نجات دهید.در پایان به خاطر اینکه خیلی خلاصه و

دست و پا شکسته خواستم همه چیز را بیان کنم و وقت شریفتان را گرفتم عدرخواهی میکنم.

متن پاسخ

باسمه تعالی؛ علیکم السلام: هنر شما آن باشد که در هر شرایطی نسبت به وظایف دینی کوتاه نیاد و

راهکار آن را پیدا کنید. در هر حال باید در حدّ سهم خود حق دولت که حقوق ملت است از آب و برق و

گاز که مثال زدید را بپردازید و در مورد قسمت دوم و سوم سؤالتان از مرجع تقلیدتان کسب تکلیف



کنید. در مورد ازدواج با دختری مؤمن خداوند کمک میکند که إنشاءاالله بدون درگیری با خانواده

مسئله حل شود به آنها بفهمانید که بالاخره بنده به دنبال دختری هستم که با عقیدهام هماهنگ

باشد. بدون تندی و درگیری کار را دنبال کنید نتیجه میگیرید. در هر گوشهای از زمین که هستید وقتی

درست فکر کنید و از فعالیتهای پوچ فاصله بگیرید خداوند راههای درست را جلو شما قرار میدهد و

در آن صورت هرکجا که باشید با همهی انسانهای حقیقتشناس زندگی میکنید. ذهن خود را

مشغول مشاجرات نکنید به فکر خودسازی باشید إنشاءاالله کارها جلو میرود. متوجه این سخن

حضرت علی«علیهالسلام» باشید که فرمودند: «فَمَنْ صَحَّ دینُهُ و صَحَّ عَمَلُهُ اَشَدَّ بلائُه» هرکس دین او

دین درستی باشد و عمل او نیز درست باشد بلای او شدیدتر است از آنچه به بقیه میرسد. موفق

باشید


